
 
 
 

 
Sammanträdesprotokoll 

 
1 (36) 
    

 

 

LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 2002-05-07-- 08  

Plats och tid Arnljotsalen, Folkets Hus, Östersund den 7 maj 2002 kl 09.00 – 8 maj 2002 kl 16.30 

 

 
Beslutande 

 
Enligt närvaroförteckning 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

Utses att justera Marianne Larm-Svensson och Jan-Olof Dahlin 

Justeringens  
plats och tid 

Den 17 maj 2002 på landstingets kansli 

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer 25 - 60 

  Staffan Granström  

 Ordförande   
  Hans Lundqvist  

 Justerande   
  Marianne Larm-Svensson Jan-Olof Dahlin 

BEVIS 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 2002-05-17 

Organ 
Jämtlands läns landstingsfullmäktige 2002-05-07--08 

Datum för anslags uppsättande  
2002-05-17 

Datum för anslags nedtagande  
2002-06-07 

Förvaringsplats för protokollet 
Landstingets kansli, Fritzhemsgatan 1, Frösön 

Underskrift 
   

 Åsa Norlin   



Jämtlands läns landsting  Sammanträdesprotokoll 2 (36) 

LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 2002-05-07--08   

 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 

NÄRVAROFÖRTECKNING LANDSTINGSFULLMÄKTIGE  2002-05-07--08 
 
  
Östersunds valkrets 
 
Per-Owe Öberg 
Harriet Svaleryd 
Gunnar Pettersson 
Ruth Karlsson 
Christer Åkerlind 
Sture Olsson 
Carina Akay 
Carl-Arne Åhlin 
Björn Sandal 
Thomas Andersson 
Inger Jonsson 
Marianne Larm-Svensson 
Pia Walther 
Bertil Eriksson 
Torbjörn Junhov 
Nina Fållbäck-Svenson (§ 39-60) 
Runar Englund (§ 39-60) 
Gusten Rolandsson 
Anders Silfverdal 
May Jörgensen 
Owen Laws 
Börje Frisk  
 
Östra valkretsen 
 
Bojan Edfors 
Bengt Bergqvist 
Mona Nyberg 
Bengt Norman 
Hans Lundqvist, ordf 
Elmer Andersson 
Gunnar Geijer 
Birgitta Eriksson 
Kjell Nilsson 
Sune Bengtsson 
 

Västra valkretsen  
 
Thomas Hägg 
Maidie Wiklund 
Ann-Marie Johansson 
Stefan Fax 
Karin Paulsson 
Alf Astner 
Ulla-Britt Lindblad 
Anders Häggkvist 
Berit Johansson 
Göte Norlander 
Annelie Bengtsson 
Anna-Britt Bromée 
Jöns Broström 
Monalisa Norrman 
(§ 39-60) 
Bo Danielsson 
Lars-Olof  Eliasson 
Jan-Olof Dahlin 
Kerstin Weimer 
 
 

 
 
 
 
 



Jämtlands läns landsting  Sammanträdesprotokoll 3 (36) 

LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 2002-05-07--08   

 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 25 
 
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden hälsar fullmäktiges och ungdomstingets ledamöter välkomna och  
förklarar därefter landstingsfullmäktiges sammanträde öppnat.  
 
 
§ 26 
 
Upprop av ledamöter 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna 
och de till tjänstgöring inkallade ersättarna. 
 
 
§ 27 
 
Kungörelse av landstingsfullmäktiges sammanträde 
 
Anmäles att fullmäktiges ordförande den 29 april 2002 utfärdat kungörelse i 
enlighet med arbetsordning för landstingsfullmäktige. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Till protokollet antecknas att kungörelse skett i laga ordning. 
 
 
§ 28 
 
Interpellation från Inger Jonsson (c) angående det ökande antalet tonårs-
aborter (Jll 203/2002)      
 
Inger Jonsson hade till landstingsstyrelsens förste vice ordförande lämnat in en 
interpellation med följande lydelse: 
 
”Antalet tonårsaborter i landet har ökat under förra året, visar ny statistik från 
Socialstyrelsen. Jämtlands län är ett av de län som ligger högst i denna statistik.  
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Det är ingen nyhet att antalet tonårsaborter i landet ökar. Trenden har varit 
tydlig i några år. Detta gäller även det höga antalet tonårsaborter i  vårt län.  
 
Orsakerna till ökningen av tonårsaborterna i länet är den bristfälliga 
skolundervisningen i sex- och samlevnad, men också brist på barnmorskor på 
ungdomsmottagningen.  En annan orsak är den ökande användningen av 
”innedrogen” ectasy bland ungdomar.  
 
Beslut om abort är ett svårt beslut att fatta, inte minst för en ung kvinna som 
kanske inte har några att rådgöra med. De allra flesta gör abort av mycket 
personliga skäl. Men det går inte att bortse ifrån att samhället kanske inte ger 
tillräckligt med hjälp och stöd i dessa svåra livsval.  
 
Min fråga är därför: 
 
Vilka konkreta åtgärder ämnar landstinget i Jämtlands län vidta för att komma 
till rätta med det oroväckande ökande antalet tonårsaborter i länet? ” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 29 
 
Interpellation från Birgitta Eriksson (c) angående behovet av en ny  mellan-
vårdsform i hela länet, särskilt för de äldre (Jll 250/2002)   
 
Birgitta Eriksson hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat in en inter- 
pellation med följande lydelse: 

”Idag bor de äldre kvar i sina bostäder mycket längre än tidigare. Det är naturligtvis 
bra för tryggheten och självkänslan att kunna klara sig själv i hemmiljö så länge som 
möjligt, men det ställer också stora krav på den kommunala äldreomsorgsverk-
samheten. För att möta de gamla och sjukas olika behov och önskemål är det viktigt 
att i betydligt högre grad än vad som görs idag stimulera olika vård- och boende-
former. 
 
Det är tyvärr vanligt att vård- och omsorgskedjan inte fungerar smidigt, vilket får till 
följd att de äldre inte slussas rätt och får den hjälp de behöver.  Vårdplatserna är för få 
och de alternativa vårdformerna än färre.  Det handlar om att ge våra äldre större 
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trygghet och valfrihet i vård och omsorgen, men också om att stärka kvaliteten i 
vården. God kvalitet förutsätter att den enskilde ges ett verkligt inflytande över de 
olika insatsernas utformning. 
 
Vi i centerpartiet anser att det behövs en ny mellanvårdsform i hela länet, som drivs 
gemensamt genom samverkansavtal mellan huvudmännen. Vårdformen bör tillskapas 
i anslutning till de lokala sjukhemmen i kommunerna och avse patienter som anses 
färdigbehandlade på sjukhus. Genom denna vårdform förstärks sjukvårdskompe-
tensen i särskilt boende och tillgängligheten i vården skulle öka. 
 
Min fråga är nu: 
 
Vilka åtgärder ämnar landstinget vidta för att öppna nya vårdformer, som t ex 
mellanvårdformen, särskilt för äldre?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 30 
 
Interpellation från Inger Jonsson (c) angående behovet av utökad atritvård i 
länet (Jll 298/2002)      
 
Inger Jonsson hade till  landstingsstyrelsens förste vice ordförande lämnat in 
en interpellation med följande lydelse: 
 
”Psoriasis är en av de vanligaste hudsjukdomarna. 2-3% av befolkningen drabbas. 
Det är en ärftlig sjukdom som finns kvar hela livet. Nyare forskning visar att 
psoriasis, förutom de vanligaste hudsymtomen, har samband med andra sjukdomar, 
främst ledbesvär och hjärt- kärlsjukdomar. Forskare ser psoriasis allt mer som en 
systemsjukdom och inte enbart en hudsjukdom. Sjukdomen kan påverka kroppens 
funktion i sin helhet.  
 
Man räknar med att närmare häften av alla patienter med psoriasis också får olika 
former av ledbesvär. Trots att så många psoriasispatienter även drabbas av ledbesvär 
är artritvården inte väl utbyggd i länet. Sedan reumatikersjukhuset lades ned har 
artritvården blivit i det närmaste obefintlig.  
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I länet finns två anläggningar för behandling med UVB-ljus; i Östersund och i Sveg. 
Den dåliga tillgängligheten är ett problem. Det är knappt meningsfullt att köra t ex 
från Storlien tre gånger i veckan för vardera en halvminuts behandling. Behandling 
på kvällstid på lasarettet i Östersund erbjuds heller inte längre.  
 
Min fråga är:  
 
Vilka snara åtgärder ämnar landstinget vidta för att förbättra artritvården i länet?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 31 
 
Interpellation från Owen Laws (mp) angående VM-rally (Jll 348/2002) 
 
Owen Laws hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat in en inter-
pellation med följande lydelse: 
 
”Det har i media framkommit att landstinget har satsat pengar i en VM-rally-
kampanj. Någonstans kunde man läsa att det rör sig om hundratusentals 
kronor.  
 
Jag tycker det är mycket tveksamt att landstinget går in i ett sånt projekt när vi 
har en rad andra viktigare satsningar inom vården att lägga pengar på. 
 
Därför ställs följande frågor: 
 
Har landstinget lagt in pengar i en kampanj för VM-rally? 
 
Hur mycket har i så fall satsats? 
 
Vem har i så fall beslutat det?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
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§ 32 
 
Interpellation från Nina Fållbäck-Svenson (v) angående hjälpinsatser till 
palestinska områden (Jll 249/2002)     
 
Nina Fållbäck-Svenson hade lämnat in en interpellation med följande lydelse: 
 
”Oavsett inställning till skuldfrågan i konflikten mellan Israels regim och det 
palestinska folket kan vi konstatera att det upptrappade våldet har lett till ett oerhört 
mänskligt lidande. För varje dag som går blir bristen på medicinska resurser allt mer 
uppenbar. Dels är den palestinska myndigheten förhindrad att vidta praktiska 
medicinska insatser, dels saknas nödvändigt sjukvårdsmaterial. Situationen är minst 
sagt extraordinär. Behoven av humanitärt bistånd är enorma! 
 
Enligt lagen om kommunal tjänsteexport och kommunalt internationellt bistånd kan 
ett landsting få lämna bistånd i form av utrustning som landstinget inte längre 
behöver för sin verksamhet. Jämtlands läns landsting har exempelvis tillämpat detta 
för att skicka material till Estland. Lagstiftningen säger att bistånd får lämnas till 
neutrala biståndsorganisationer som t ex Röda Korset och Röda Halvmånen. Dessa 
organisationer har den kompetens som är nödvändig för att avgöra var och hur olika 
hjälpinsatser kan användas. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor: 
 
- Har landstinget utrustning som inte längre behövs i verksamheten? 
 
- Finns det möjligheter att göra en humanitär biståndsinsats enligt ovanstående? 
 
- Har Du för avsikt att ta initiativ för att underlätta detta?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
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§ 33 
 
Interpellation från Kerstin Weimer (fp) angående införande av ett nationellt 
fritt vårdval (Jll 350/2002)     
 
Kerstin Weimer hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat in en 
interpellation med följande lydelse: 
 
”Den politiska majoriteten i Jämtlands läns landsting har tidigare, under 
2001, sagt nej till ett fritt vårdval som kan gälla hela landet. Man beslutade i 
stället att låta patienter, som väntat längre än tre månader på behandling, välja 
ett sjukhus inom de fyra norrlandslandstingen för behandling/operation. På 
min fråga vid landstingsfullmäktiges sammanträde i juni 2001 om kostnader 
för behandling/operation i norrlandslandstingen jämfört med övriga landet 
fick jag svaret att prislistor från hela landet inte fanns tillgängliga just då. Ett 
anmärkningsvärt svar med tanke på att man motiverade begränsningen av det 
fria vårdvalet till norrlandslandstingen just med argumentet att det blir dyrare 
med en utökning till hela landet. Man hade i landstingsledningen uppenbar-
ligen ingen översikt över de ekonomiska konsekvenserna av ett begränsat 
respektive nationellt fritt vårdval. 
 
Jag undrar därför: 
 

?? Nyttjar vi idag det ekonomiskt mest effektiva valet av vård i andra 
landsting när patienter så önskar ifall väntetiden överskrider tre 
månader? 

 
?? Kommer vi i vårt landsting inom den närmaste framtiden att ansluta 

oss till socialministerns rekommendation att införa ett nationellt fritt 
vårdval?” 

 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
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§ 34 
 
Fråga från Thomas Andersson (c) angående landstingets ätstörningsverk-
samhet  (Jll 98/2002)      
 
Thomas Andersson hade till landstingsstyrelsens förste vice ordförnade lämnat 
in en fråga med följande lydelse: 
 
”Ätstörningsenheten i Jämtlands län tar emot ca 20-22 unga drabbade varje år. 
Antalet anorektiker och bulimiker ökar i länet och de som drabbas, främst 
högpresterande flickor, blir allt yngre. Många är idag mellan 10-12 år. 
 
Ätstörningsenheten uppger att ca 75 % av patienterna blir bra, men kan samtidigt 
redovisa att fallen blir mer komplexa och att behovet av hjälpinsatser behöver 
förstärkas på en rad områden. 
 
- Insatserna måste komma snabbare 
- Bättre kontinuitet i vårdkedjan behövs 
- Den förebyggande vården bland barn och ungdomar i länet måste ges högre 

prioritet 
- De anhöriga behöver bättre avlastning  
 
Min fråga är nu: 
 
Vilka åtgärder ämnar landstinget vidta  för att ytterligare förstärka arbetet med 
ätstörningar och förebyggande hälsovård bland barn och ungdomar?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 35 
 
Fråga från Berit Johansson (c) angående behovet av en varmvattenbassäng i 
Berg (Jll 98/2002)      
 
Berit Johansson hade lämnat in en fråga med följande lydelse: 
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”För många funktionshindrade är en stunds regelbunden träning och avkoppling i 
varmvattenbassänger nödvändigt för rehabiliteringen. Många tvingas idag pendla in 
till Östersund för att bada i en sådan varmvattenbassäng. Fritidsbassängerna med 
sitt kalla vatten som finns runt om i länet fungerar inte som rehabiliteringskälla. De 
går heller inte att värma upp eftersom kaklet då spricker.  
            
I Bergs kommun står man  nu inför en ombyggnad av sjukhemmet.  Sjukhemmet är 
beläget i en byggnad som omfattar både landstings- och kommunal verksamhet. De 
lokala handikapporganisationerna har länge uttryckt sitt önskemål om att man i 
samband med ombyggnationen även bygger en varmvattenbassäng. Då landstinget 
äger sådana bassänger i andra kommuner, borde det finnas möjlighet att gå in även 
här. 
 
Min fråga är nu: 
 
Vilka möjligheter har landstinget att ta ekonomiskt ansvar för en varmvattenbassäng i 
Bergs kommun?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 36 
 
Anmälan av inkommen motion 
 
Nedanstående motion överlämnas till landstingsstyrelsens för beredning: 
 
Från Stefan Fax (s) och Björn Sandal (s) om ungdomars deltagande i läns-
kulturen. 
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§ 37 
 
Meddelanden 
 
1. Länsstyrelsens beslut att som ledamot i landstingsfullmäktige utse Alf 
Astner (s), Sveg för Roger Nääs samt att som ersättare i fullmäktige utse Gun 
Tällberg-Eriksson för Alf Astner. 
 
2. Meddelande från Berit Johansson (c) att återta en vid landstingsfullmäktige 
2001-05-02 ställd fråga som ej besvarats. (Om resultatet från primärvårdens 
enkätundersökning). 
 
 
§ 38 
 
Ajournering 
 
Fullmäktige ajournerar sig kl 9.15 för att åter sammanträda den 8 maj kl 8.00. 
 
                                     ----------------------------- 
 
Vid hälso- och sjukvårdsutskottets tema Folkhälsa medverkar Bosse Pettersson 
(Statens folkhälsoinstitut), Elsa Rudsby Strandberg (projektet Hälsosam 
länsutveckling) samt barnmorskorna Kerstin Eriksson, Härjedalen och Anna- 
Carin Stuenes-Carlsson, Krokom. 
 
                                    ------------------------------ 
 
8 maj 2002 
 
§ 39 
 
Upprop 
 
Upprop företas av de för valkretsarna utsedda fullmäktigeledamöterna och de 
till tjänstgöring inkallade ersättarna. 
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§ 40 
 
Landstingsstyrelsens rapport 
 
1. Idrottsmedicinsk mottagning 
 
Commodia och Metropolen har fått i uppdrag av landstinget att inom projektet 
Nationellt Vintersportcentrum bedriva Idrottsmedicinsk mottagning. Projektet 
startade våren 2001 och har under första året haft  353 ortopedbesök och 284 
sjukgymnastbesök. Av de som besökt mottagningen är hälften elitidrottare och 
hälften motionärer. 
 
2. Rett Center 
 
Landstinget har i en skrivelse till socialminister Lars Engqvist begärt besked om 
fortsatt stöd av verksamheten vid Rett Center. Besked väntas före sommaren. 
 
3. Samverkansnämnden 
 
Samverkansnämnden har diskuterat hur Norrlands universitetssjukhus i Umeå skall 
utvecklas. 
 
Nytt avtal om ambulansflyg har träffats. 
 
Diskussioner pågår även om utvidgning och samverkan mellan norrlandslänen vad 
gäller sjukvårdsuppplysningen. 
 
 
§ 41 
 
Utskottens och revisorernas rapporter 
 
Länsutvecklingsutskottet 
 
1. Utskottets ordförande informerade om utskottets pågående aktiviteter: 
 

?? Besök i Bergs kommun för diskussioner om näringsliv, gymnasieskola m m 
?? Företagsbesök i Skanderåsen 
?? Besök hos Hackås teaterförening 
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2. Genomgång av ägardirektiv vad gäller Länstrafiken, Landstingsbostäder, Zenit 
och Jämtlands Mineral. 
 
3. Planer att tillsammans med  Landstinget Västernorrland samorda länsmusik och 
länsbibliotek. 
 
Demokrati- och organisationsutskottet 
 
1. Carina Akay informerar om utskottets pågående aktiviteter: 
 

?? Besök hos länets pensionärsföreningar med anledning av Äldreåret 
?? Utskottets grupper för jämställdhet, e-demokrati och uppföljning av beslut 

 
2. Jöns Broström informerar om den studieresa till Kerry på Irland som fem av 
   utskottets ledamöter deltog i  för att studera EU-frågor. 
 
3. Inger Jonsson informerar om den studieresa till Petrozavodsk i Ryssland som tre 
av utskottets ledamöter deltog i  för att studera demokratifrågor. 
 
Revisorerna 
 
Nils-Gunnar Molin informerar om redovisningsrevision 2002: 
 

?? Projekt Eivor 
?? Uppföljning av synpunkter från granskningen av årsredovisningen 2001 
?? Vårdavgifter, betalningsrutiner 
?? Kulturenheten, ekonomiadministration 
?? Privata vårdgivare 
?? Säkerhetsanalys/test 
?? Löpande redovisning, förvaltningsadministration  

 
 

§ 42 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar frågor från Åke Westerlind, Östersund. 
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Enligt KL 8 kap, 22 § samt landstingsfullmäktiges arbetsordning § 16 hade 
allmänheten även inbjudits att ställa frågor om åresredovisningen. Ingen fråga  
hade anmälts. 
 
 
§ 43 
 
Svar på interpellation från Inger Jonsson (c) angående det ökade antalet 
tonårsaborter (Jll 203/2002)     
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Inger Jonsson inlämnade under § 28 
antecknade interpellationen och anför följande: 
 
”Inger Jonsson frågar i en interpellation vilka konkreta åtgärder som landstinget avser 
att vidta för att komma till rätta med det ökande antalet tonårsaborter i länet. 
 
Som interpellanten framhåller har antalet tonårsaborter ökat i riket under senare år. 
Det gäller också Jämtlands län. Av de tonåringar som blir gravida gör en allt större 
andel abort. Bland 17-åringar har andelen ökat från 60 till över 80%, bland 19-
åringar har andelen ökat från drygt 30 till nästan 60%. 
 
Denna utveckling måste sättas i relation till samhällets förändringar. Hur möjligt är 
det att bli tonårsförälder idag? Hur möjligt är det att bli ung förälder idag innan man 
har utbildning och ekonomi ordnad? 
 
Ur ett preventivt perspektiv är varje oönskad graviditet ett misslyckande, men när den 
är ett faktum  är det viktigt att vi stöttar ungdomarna på bästa sätt i abortsituationen 
och sätter aborten i sitt samhälleliga sammanhang.  
 
Det är många åtgärder som behöver genomföras och samordnas för ett gott resultat 
på detta område. Sex- och samlevnadsundervisningen i skolan är en viktig bas. 
Skolhälsovården är viktig som stöd till ungdomarna. När det gäller landstings-
verksamhet är det viktigt med god tillgänglighet i preventivmedelsrådgivningen. 
Ungdomsmottagningen i Östersund och barnmorskemottagningarna ute i hela länet 
är betydelsefulla resurser. Vi har sedan länge ett bra sex- och samlevnadsarbete i länet. 
Inom SSSH-gruppen (styrgruppen för samlevnad, sexualitet och hälsa) arbetar man 
nu med en ny regional handlingsplan för samlevnad, sexualitet och hälsa inklusive att 
motverka oönskade graviditeter och sexuellt överförbara sjukdomar.  
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Detta arbete måste ständigt pågå, vi får hela tiden ny personal inom våra verksam-
heter och framförallt en ny årskull ungdomar varje år.” 
 
Thomas Andersson och Monalisa Norrman yttrar sig. 
 
 
§ 44 
 
Svar på interpellation från Birgitta Eriksson (c) om behovet av en ny mellanvårdform 
i hela länet, särskilt för de äldre (Jll 250/02)     
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Birgitta Eriksson inlämnade under § 29 
antecknade interpellationen och anför följande: 
 
”Birgitta Eriksson frågar i sin interpellation vilka åtgärder som landstinget tänker 
vidta för att öppna för nya vårdformer, t ex mellanvårdform, särskilt för de äldre. 
 
Flera aktiviteter pågår inom vården med syfte att hitta nya arbetsformer och andra 
åtgärder för att förbättra vård och omsorg inom och mellan olika vårdnivåer. 

 
Det arbete som pågår inom ramen för Nationella handlingsplanen syftar till att 
utveckla hälso- och sjukvården inte minst för de äldre avseende medicinsk 
kompetens, läkarmedverkan, samverkan med kommuner och stöd till anhöriga och 
innefattar också diskussioner om vårdnivåer och vårdformer. 
 
I åtgärdsplanen för att öka tillgängligheten inom hälso- och sjukvården med tonvikt 
på länssjukvården (fastställd av landstingsfullmäktige i november 2001) har avsatts 
resurser för metodutveckling. Här är vårdplatsutnyttjandet inom länssjukvården en 
prioriterad fråga liksom fortsatt omhändertagande av utskrivningsklara patienter. I 
genomsnitt beläggs 15 vårdplatser per dag inom länssjukvården av patienter som är 
utskrivningsklara och inte behöver länssjukvårdens resurser. Dessa patienter behöver 
en effektiv rehabilitering i annan vård än länssjukvården. 
 
Ett projekt i samarbete mellan landstinget och Östersunds kommun startar under 
våren med utgångspunkt från patienternas behov av att snabbt komma till rätt 
vårdnivå för optimal rehabilitering. I början av maj träffas berörda parter för att 
diskutera den praktiska inriktningen av detta arbete. 
 
Det är angeläget att dessa och liknande aktiviteter får genomföras och följas upp 
innan  det kan bli aktuellt att ta ställning i dessa frågor i ett länsperspektiv.” 
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Birgitta Eriksson, Lars-Olof Eliasson, Nina Fållbäck-Svenson, Christer Åkerlind, 
Anna-Britt Bromée, Per-Owe Öberg, Jan-Olof Dahlin, Kerstin Weimer och Thomas 
Andersson yttrar sig. 
 
 
§ 45 
 
Svar på interpellation från Inger Jonsson (c) om behovet av utökad artritvård i länet 
(Jll 298/2002)       
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Inger Jonsson inlämnade under § 30 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Interpellanten frågar om vilka snara åtgätder som landstinget avser att vidta för att 
förbättra artritvården i länet. Interpellanten hävdar att artritvården i länet blivit 
närmast obefintlig sedan Reumatikersjukhuset lades ned. 
 
Verksamheten fungerar så att hudkliniken remitterar många psoriasispatienter med 
ledbesvär tilll reumatologmottagningen. Hudkliniken har kontakt med ganska många 
psoriasispatienter som sköter sin hudsjukdom vid hudkliniken och sina artritbesvär 
vid reumatologmottagningen. 
 
Hudkliniken kan inte på något sätt dela uppfattningen att artritvården skulle ha blivit 
närmast obefintlig när Reumatikersjukhuset lades ned. Tvärtom får man mycket god 
hjälp med omhändertagande av de patienter som remitteras för artritbesvär, trots en 
bekymmersam bemanningssituation för närvarande, och man anser att dessa patienter 
får god hjälp på lång sikt med sina ledbesvär via reumatologmottagningen. Man ser 
också att planerade långa slutenvårdsperioder mer och mer övergår till behandling i 
öppen vård. 
 
Hudklinikens budget har minskat under senare år. Kvällsmottagning har dragits in. 
Ljusbehandlingen vid Svegs hälsocentral fungerar bra. Nybyggnationen av korttids-
vård i Strömsund innehåller också en ljusbehandlingsenhet. Verksamheten kommer 
således att återupptas så snart nybyggnaden är klar.” 
 
Inger Jonsson och Owen Laws yttrar sig. 
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§ 46 
 
Svar på interpellation från Owen Laws (mp) om VM-rally (Jll 348/02) 
 
Per-Owe Öberg (s) besvarar den av Owen Laws inlämnade under § 31 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Landstinget har lämnat ekonomiskt stöd till Stiftelsen Midnattssolrallyt i samband 
med stiftelsens EU-projektansökan. Syftet är att större internationella biltävlingar ska 
lokaliseras till länet. Det gäller bl a det VM-rally, som nu årligen genomförs i 
Värmland. 
 
Beloppet uppgår till 50 000 kronor år 2002 och växlas tillsammans med övrig 
nationell finansiering upp till 1 380 000 kr per år genom EU-ansökan. Projektet är 
fyraårigt. Nya årliga beslut erfordras. 
 
Förvaltningschefen för länsutvecklingen har fattat beslutet i enlighet med gällande 
delegationsbestämmelser.” 

 
Owen Laws yttrar sig. 
 
 
§ 47 
 
Svar på interpellation från Nina Fållbäck-Svenson (v) om hjälpinsatser till palestinska 
områden (Jll 349/2002)       
 
Per-Owe Öberg (s) besvarar den av Nina Fällbäck-Svensson inlämnade under § 32 
antecknade interpellationen och anför  följande: 
 
”Nina Fållbäck-Svenson frågar i en interpellation om landstinget har utrustning som 
inte längre behövs i verksamheten, om det finns möjligheter att göra en humanitär 
biståndsinsats och om initiativ kan förväntas för att underlätta en sådan insats. 
 
Landstinget har fastställda rutiner för att hantera överbliven utrustning. Således ska 
tillvaratagen medicinsk-teknisk utrustning i första hand återanvändas inom lands-
tinget. Utrustning o dyl som inte kan återanvändas kasseras antingen direkt eller 
försäljs. Enligt rutinen finns också möjlighet ”att mot fri avhämtning bortskänka 
övertalig ej i bruk varande s k sjukvårdsutrustning till ideella organisationer eller 
genom hjälpverksamhet i samband med vänorts/vänlänssamarbete och liknande.” 



Jämtlands läns landsting  Sammanträdesprotokoll 18 (36) 

LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 2002-05-07--08   

 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 

 

Landstinget har utifrån detta vid flera tillfällen deltagit i humanitära hjälpinsatser i 
olika länder.  
 
För närvarande finns, enligt ansvariga för denna rutin, ingen lämplig sjukvårds-
utrustning att skänka bort. Enbart diverse kontorsmöbler finns att tillgå för 
närvarande samt viss utrangerad medicinsk-teknisk utrustning, som det saknas 
reservdelar till. Det är inte till något stöd och hjälp att skänka bort teknisk utrustning 
som är utrangerad. Det skapar mer problem än möjligheter för mottagaren. 
 
Behovet av humanitärt bistånd till berörda områden är naturligtvis uppenbart. Jag är 
också positiv till att landstinget är med och bidrar till hjälpinsatser som interpellanten 
frågar efter.  
 
Tyvärr konstaterar jag att det för närvarande inte finns lämplig utrustning att skänka 
bort i enlighet med landstingets rutiner. Men om lämplig utrustning blir tillgänglig så 
ser jag positivt på och bidrar till att underlätta att denna utrustning lämnas till de 
palestinska områdena genom någon av de etablerade biståndsorganisationerna. 
 
Avslutningsvis så kan ett landsting vara med och bidra med hjälpinsatser i t ex den 
situation som idag de palestinska områdena befinner sig i, men ordentliga genomslag 
för hjälpinsatser kräver att frågan behandlas och samordnas på nationell nivå.” 
 
Nina Fållbäck-Svenson och Börje Frisk yttrar sig. 
 
 
§ 48 
 
Svar på interpellation från Kerstin Weimer (fp) om fritt vårdval (Jll 350/2002) 
 
Per-Owe Öberg (s) besvarar den av Kerstin Weimer inlämnade under § 33 
antecknade interpellationen och anför följande: 
 
”Sedan landstinget anslöt sig till Samverkansnämndens rekommendation i juni 2001 
att utöka valmöjligheterna till alla norrlandsting har ett flertal remisser begärts från 
patienterna, framförallt inom ortopedi och ögonsjukvård. Operationer har utförts i 
Gällivare (höfter/knä), Lycksele (höfter/knä och Sundsvall (grå starr). När det gäller 
starroperationerna i Sundsvall har det visat sig att många patienter hellre väntar än 
åker till Sundsvall. 
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På den första frågan svarar jag: Det går inte att tala om ”det ekonomiskt mest 
effektiva valet av vård i andra landsting” eftersom det är patienterna som har 
valmöjligheten och över detta har landstinget ingen styrmöjlighet. 
 
På den andra frågan svarar jag att Samverkansnämnden för norra sjukvårdsregionen 
vid sitt sammanträde den 14-15 maj ska behandla ett förslag om att norrlandstingen 
från kommande årsskifte ska ansluta sig till Landstingsförbundets rekommendation 
från 2001 om valmöjligheter i hela landet. Jag utgår från att nämnden kommer att 
rekommendera landstingen att ansluta sig till förbundets rekommendation.” 
 
Kerstin Weimer, Nina Fållbäck-Svenson, Lars-Olof Eliasson, Marianne Larm-
Svensson, Inger Jonsson och Anna-Britt Bromée yttrar sig. 
 
 
§ 49 
 
Svar på fråga från Thomas Andersson (c) om landstingets ätstörningverksamhet 
(Jll 98/2002)      
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Thomas Andersson inlämnade under § 34 
antecknade frågan och anför följande: 
 
”Thomas Andersson frågar om vilka åtgärder som landstinget avser att vidta för att 
ytterligare förstärka arbetet med ätstörningar och förebyggande hälsovård bland barn 
och ungdomar. 
 
Inledningsvis vill jag påtala att de 20-22 patienter som omnämns i frågan avser 
patienter med ätstörningsproblem inom barn- och ungdomspsykiatrin. År 2001 
behandlades också 103 patienter inom vuxenpsykiatrins öppenvård samt 9 patienter 
som behandlades genom ett särskilt slutenvårdsprogram. Av vuxenpsykiatrins 
patienter befann sig ca 70% i åldersgruppen 18-25 år. 
 
Genom den nationella handlingsplanen, fastställd av fullmäktige i november 2001, 
förbättras omhändertagandet av ungdomar genom att en särskild dagverksamhet har 
öppnats i början av april. Dagavdelningen vänder sig till patienter med allvarliga 
ätstörningar och är en del av ätstörningsenheten. Personalgruppen består 
inledningsvis av sjuksköterska och andra specialister. Verksamheten är tills vidare ett 
projekt, där utvecklingen är beroende av utvecklingen av den nationella handlings-
planen. Verksamheten lyder direkt under verksamhetschefen för Område Psykiatri.” 
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Thomas Andersson yttrar sig.  
 
 
§ 50 
 
Svar på fråga från Berit Johansson (c) om behovet av en varmvattenbassäng i Berg 
(Jll 98/2002)       
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Berit Johansson inlämnade under § 35 
antecknade frågan och anför följande: 
 
”Berit Johansson frågar vilka möjligheter landstinget har att ta  ekonomiskt ansvar för 
en varmvattenbassäng i samband med ombyggnad av sjukhemmet i Svenstavik. 

 
Som en del i Ädel-reformen i början av 1990-talet försålde landstinget sjukhemmet i 
Svenstavik till Bergs kommun. Verksamheten är därefter en primärkommunal 
angelägenhet. Det finns varken principiella eller praktiska möjligheter för landstinget 
att engagera sig i frågan om en varmvattenbassäng vid sjukhemmet i Svenstavik.” 

 
Berit Johansson yttrar sig. 
 
 
§ 51 
 
Årsredovisning 2001 (Jll 83/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Enligt Lag om kommunal redovisning ( SFS 1997:614) skall den löpande redo-
visningen för varje räkenskapsår avslutas med ett årsbokslut. Årsredovisningen skall 
redogöra för utfallet av verksamheten, verksamhetens finansiering och den ekono-
miska ställningen vid årets slut. I årsredovisningen skall även ingå sådan verksamhet 
som bedrivs genom annan juridisk person. 
 
Årets resultat  uppgår till 24,6 mkr. Resultatet enligt balanskravet uppgår till 24,2 
mkr. I det senare medräknas inte realisationsvinster. 
 
Årets resultat har belastats med nedskrivning av  värdet på den del av landstingets 
pensionsplaceringar som är placerad i aktier med 1,5 mkr. Eftersom aktierna 
fortfarande kvarstår i landstingets ägo är inte värdeminskningen  realiserad. 
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Utestående kundfordringar, äldre än ett år har av försiktighetsskäl värderats till noll. 
Det medför att resultatet försämrats med  1,7 mkr.   
 
I årets resultat ingår extra bidrag till Länstrafiken i Jämtland AB  med 1,6 mkr för att 
täcka förväntat underskott.  
 
De åtgärder som landstinget åtog  sig i samband med försäljningen av Frösö Strand 
har fullföljts till en kostnad om 4,7 mkr vilken belastar årets resultat. 
 
Årets budgeterade resultat var 63,7 mkr varför utfallet gentemot budget är -  39,1 
mkr.  Bättre utfall när det gäller skatteintäkter och  finansnetto uppväger förvalt-
ningsorganisationens resultat. 
 
Resultatet av den samfällda redovisningen, dvs landstinget samt bolagen och 
stiftelsen, uppgår till 25,5 mkr. Här ingår resultaten från förvaltningsorganisationen, 
Landstingsbostäder, Länstrafiken, Jämtlands läns museum och ALMI Företags-
partner.  
 
I ärendet ingår också årsredovisning från Stiftelsen Undsättningsfonden. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 

   1. Årsredovisningen överlämnas till landstingets revisorer för granskning. 
 
   2. Årsredovisningen överlämnas till landstingsfullmäktige.  

 
3. Årsredovisningen för Stiftelsen Undsättningsfonden överlämnas till 
landstingsfullmäktige. 
 
4.Utestående kundfordringar till ett värde av  1 666 243 kronor avskrivs. 
 
Landstingsstyrelsen föreslår landstingsfullmäktige 
 
1. Årsredovisning för år 2001 godkänns. 
 
2. Landstingets ombud vid årsstämmorna för Länstrafiken i Jämtland AB, ALMI 
Företagspartner Jämtland AB samt Landstingsbostäder i Jämtland AB bemyndigas att 
på respektive stämma rösta för att styrelsen i bolaget beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2001. 
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PATIENTNÄMNDENS FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE 
 
Patientnämndens förvaltningsberättelse föredras av ordföranden Thore Holmberg. 
 
Revisorernas ordförande Nils-Gunnar Molin tillstyrker att patientnämnden beviljas 
ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret. 
 
Göte Norlander (c) yrkar att patientnämndens årsrapport används som ett aktivt 
instrument i landstingets kvalitetsarbete inom vården. 
 
Anna-Britt Bromée och Annelie Bengtsson yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på revisorernas förslag om ansvarsfrihet och finner 
förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition om godkännande av förvaltningsberättelsen och 
finner denna godkänd. 
 
Ordföranden ställer proposition på Göte Norlanders yrkande och finner detta 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Patientnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2001. 
 
2. Patientnämndens förvaltningsberättelse godkänns.  
 
3. Patientnämndens årsrapport skall användas som ett aktivt instrument i landstingets 
kvalitetsarbete inom vården. 
 
REVISORERNAS VERKSAMHETSBERÄTTELSE 
 
Revisorernas verksamhetsberättelse föredras av ordföranden Nils-Gunnar Molin. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition om godkännande av revisorernas verksamhets-
berättelse och finner denna godkänd. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Revisorernas verksamhetsberättelse godkänns. 
 
LÄNSTRAFIKENS FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE 
 
Länstrafikens förvaltningsberättelse föredras av v d Nils Harvard. 
 
Revisorernas ordförande Nils-Gunnar Molin tillstyrker landstingsstyrelsens förslag 
om direktiv till landstingets ombud vid årsstämman. 
 
Göte Norlander och Lars-Olof Eliasson yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Landstingets ombud vid årsstämman för Länstrafiken i Jämtland AB bemyndigas att 
rösta för att styrelsen i bolaget beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2001. 
 
I beslutet deltar ej Jan-Olof Dahlin. 
 
ALMI FÖRETAGSPARTNERS FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE 
 
ALMI Företagspartners förvaltningsberättelse redovisas av v d Erik Åkerlund. 
 
Revisorernas ordförande Nils-Gunnar Molin tillstyrker landstingsstyrelsens förslag 
om direktiv till landstingets ombud vid bolagsstämman. 
 
Anna-Britt Bromée, Harriet Svaleryd och Thomas Hägg yttrar sig. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Landstingets ombud vid årsstämman för ALMI Företagspartner Jämtland AB 
bemyndigas att rösta för att styrelsen i bolaget beviljas ansvarsfrihet för verksamhets-
året 2001. 
 
I beslutet deltar ej Mona Nyberg och Thomas Hägg. 
 
LANDSTINGSBOSTÄDERS FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE 
 
Landstingsbostäders förvaltningsberättelse redovisas av ordföranden Mona Nyberg. 
 
Revisorernas ordförande Nils-Gunnar Molin tillstyrker landstingsstyrelsens förslag 
om direktiv till landstingets ombud vid årsstämman. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Landstingets ombud vid årsstämman för Landstingsbostäder i Jämtland AB 
bemyndigas att rösta för att styrelsen i bolaget beviljas ansvarsfrihet för verksam- 
hetsåret 2001. 
 
I beslutet deltar ej Mona Nyberg, Sture Olsson, Bertil Eriksson Jan-Olof Dahlin och 
Gunnar Geijer.   
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE 
 
Landstingsstyrelsens förvaltningsberättelse föredras av ordföranden Per-Owe Öberg. 
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Revisorernas ordföranden Nils-Gunnar Molin tillstyrker att landstingsstyrelsen 
beviljas ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret samt att årsredovisnnigen 
godkänns. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på revisorernas förslag om ansvarsfrihet och finner 
förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på revisorernas förslag att godkänna årsredovisningen 
för 2001 och finner förslaget antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Undsättningsfondens verksamhetsberättelse och 
finner att denna godkänns.  
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Undsättningsfondens verksamhetsberättelse för 2001 godkänns. 

 
2. Årsredovisningen för 2001 godkänns. 
 
3. Landstingsstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2001. 
 
I beslutet deltar ej Per-Owe Öberg, Maidie Wiklund, Mona Nyberg, Thomas Hägg, 
Bengt Bergqvist, Karin Paulsson, Thomas Andersson, Marianne Larm-Svensson, 
Gunnar Geijer, Anna-Britt Bromée, Annelie Bengtsson, Monalisa Norrman, Nina 
Fållbäck-Svenson, Lars-Olof Eliasson och Jan-Olof Dahlin. 
 
 
§ 52 
 
Analys av förvaltningarnas resultat (Jll 83/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
I ärendet redovisas en sammanfattning av den gjorda analysen av förvaltningarnas 
resultat utifrån den resultatdialog som landstingsdirektören haft med respektive 
förvaltning. Sammanfattningen inkluderar förvaltningens verksamhetsberättelse samt 
den uppföljning av fastställda krav som gjordes per den 30 november 2001. Det som 
redovisas och kommenteras är i första hand avvikelser från uppställda krav och 
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budget. I övrigt hänvisas till respektive förvaltnings verksamhetsberättelse. Nedan 
redovisas kort några synpunkter per förvaltning. 
 
Länssjukvård 
 
Det är angeläget att länssjukvården utvecklar bättre metoder för resultatuppföljningen 
som mycket tydligare fokuserar på hälsovinst. På kort sikt kan produktionsmåtten 
förbättras genom mätning av vårdtyngdspoäng. Viktigt är också att nivån på de 
förväntade resultaten på de olika resultatmåtten så objektivt som möjligt kan 
bedömas (benchmarking) av utomstående utifrån ett resursperspektiv. Det är även 
önskvärt att länssjukvården kan utveckla olika produktivitetsmått, dvs. bättre redovisa 
hur mycket produktion som erhålls per tidsenhet. Mycket otillfredsställande att vissa 
områden år efter år går med mycket stora underskott. 
 
Primärvård 
 
Primärvården bör se över sina resultatmått och återkomma med förslag på mått som 
mäter måluppfyllelsen (”så god hälsostatus som möjligt”) på ett så adekvat sätt som 
möjligt. Önskvärt är att dessa mått kan fungera på lång sikt vilket möjliggör bättre 
jämförelser över tiden. Produktionsmåtten uttryckta i kronor bör utvecklas (t.ex. 
kostnad per läkarbesök vid de olika hälsocentralerna). Angeläget är då att relevanta 
overheadkostnader fördelas ut. Det är även önskvärt att primärvården kan utveckla 
olika produktivitetsmått, dvs. bättre redovisa hur mycket produktion som erhålls per 
tidsenhet. Enheten för samhällsmedicin och folkhälsa bör tydliggöra uppgift, 
verksamhetsmål och resultatmått. Mycket otillfredsställande att vissa basenheter år 
eftet år går med mycket stora underskott. 
 
Folktandvård 
 
Prognoserna bör kunna förbättras. Produktionsmåtten kvantitativt och uttryckta i 
kronor bör utvecklas (t.ex. antal patientbesök alternativt kostnad per tandläkarbesök 
vid de olika tandklinikerna). Angeläget är då att relevanta overheadkostnader fördelas 
ut. Det är även önskvärt att Folktandvården kan utveckla olika produktivitetsmått, 
dvs. bättre redovisa hur mycket produktion som erhålls per tidsenhet vid de olika 
klinikerna. Dentallabbets produktion måste göras tydligare, likaså bör något 
resultatmått utvecklas för labbet. Översyn av kapiteringsersättningen bör genom-
föras. Visar resultatet att ersättningen ligger på rätt nivå ska förvaltningen återföra 
pengar till landstinget. Viktigt att vuxentandvården är kostnadsneutral och bär sina 
egna kostnader. Mycket otillfredsställande med det stora underskottet. 
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Länsutveckling 
 
Otillfredsställande med underskottet i Åsbygdens naturbruksgymnasium. 
Organisationsbidragens effekter för länets utveckling måste tydliggöras. Även 
näringslivsenhetens effekter på sysselsättning och länsutveckling bör göras tydligare. 
Att förvaltningen har en nettokostnad för gymnasieutbildningen på 293 kr är 
otillfredsställande då köpande kommuner har kostnadsansvar för utbildningen. 
 
Landstingets kansli 
 
Otillfredsställande att förvaltningen redovisar stora överskott. Resultatmått för 
servicekontorets olika verksamheter bör tas fram till nästa år. Förvaltnings-
gemensamma krav bör ställas på privata vårdgivare. Mätning av hälsovinster avseende 
privata vårdgivare bör utvecklas. 
 
Emefté 
 
Analysen kring personaluppgifterna bör förbättras. Viktigt att besparingseffekten vid 
upphandling görs entydig och pedagogisk. 
 
Landstingshälsan 
 
Förvaltningen bör utveckla olika typer av produktionsmått samt redovisa antal 
fakturerande timmar per direkt produktiv. Även underlaget för prissättningen bör 
redovisas för de olika befattningskategorierna. 
 
Över-/underskott 
 
Eftersom landstinget, enligt beslut i landstingsplanen 2002 - 2004, går över till en ny 
modell för över- och underskott och för att underlätta förvaltningarnas arbete med att 
nå ett nollresultat föreslås att inget underskott förs över till år 2002.  
 
Två förvaltningar får däremot ta med del av överskott; Länsutvecklingsförvaltningen, 
100 tkr, eftersom förvaltningen under året på ett utmärkt sätt jobbat för att 
kostnaderna ska understiga intäkterna. Emefté anslagsfinansiering, 220 tkr för 
projektet med arbetstidsförkortning eftersom detta blev förskjutet med två månader. 
 
Landstingets kansli driver några projekt (kompetensförsörjningsprojektet, 
Eivorprojektet m.m.) där vissa icke förbrukade medel önskas bli överförda till år 
2002. På grund av förvaltningens överskott under år 2001 görs dock bedömningen 
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att dessa projekt ska kunna drivas vidare inom nu beviljad budgetram varför någon 
framställning om överföring inte beviljas. Visar avstämningen vid första delårs-
bokslutet innevarande år att utrymme för att driva projekten vidare inte föreligger 
kan frågan om överföring tas upp igen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Uppdrag till länssjukvården att lämna en grundlig analys av vad som år 2001 
bidragit till det stora underskottet i samband med delårsbokslutet per april. 
 
2. Till länsutvecklingsförvaltningen överförs 100 tkr av överskottet år 2001. 
 
3. Till Emefté, anslagsverksamheten, överförs 220 tkr av överskotter för projektet 
arbetstidsförkortning. 
 
4. Särskilda budgetberedningens yttrande över revisorernas och patientnämndens 
verksamhetsberättelser överlämnas till landstingsfullmäktige. 
 
Jan-Olof Dahlin och Owen Laws yttrar sig. 
 
Särskilda budgetberedningens ordförande Hans Lundqvist (s) yrkar att revisorernas 
begäran att få överföra överskottet på 100 tkr år 2001 till år 2002 avstyrks.  
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget 
antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på särskilda budgetberedningens yrkande och finner 
detta antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Uppdrag till länssjukvården att lämna en grundlig analys av vad som år 2001 
bidragit till det stora underskottet i samband med delårsbokslutet per april. 
 
2. Till länsutvecklingsförvaltningen överförs 100 tkr av överskottet år 2001. 
 
3. Till Emefté, anslagsverksamheten, överförs 220 tkr av överskottet för projektet 
arbetstidsförkortning. 
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4. Revisorernas begäran att få överföra överskottet på 100 tkr år 2001 till år 2002 
avstyrks. 
 
 
§ 53 
 
Avveckling av Stiftelsen Festspelen i Östersund (Jll 176/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Styrelsen för Stiftelsen Festspelen i Östersund har 2001-09-14 beslutat be stiftarna 
godkänna att stiftelsen avvecklas genom likvidation, då balansräkningen uppvisar ett 
negativt eget resultat. Kvarvarande stiftare är förutom Jämtlands läns landsting 
Östersunds kommun och Heimbygda Hembygdsförbund för Jämtlands län.  

 
Stiftelsen Festspelen i Östersund - tidigare Musikveckan i Jämtland/Härjedalen - har 
sedan 1965 arrangerat en musikvecka. Verksamheten har varit föremål för olika 
diskussioner och utredningar genom åren. Den senaste genomfördes 1995, vilket 
resulterade i namnbyte till Musik vid Storsjön och att fler kommuner involverades i 
arrangemanget. Evenemanget har sedan dess kantats av osäkra ekonomiska plane-
ringsförutsättningar. Eftersom kommunen och landstinget enligt stiftelsen inte kan ge 
de ekonomiska tillskott som behövs för att arrangera musikveckan, har styrelsen 
beslutat avveckla stiftelsen under ordnade former.  
 
Stiftelsen Festspelen, som är en rörelsedrivande stiftelse, kan avvecklas genom 
likvidation, om tillgångarna understiger skulderna. Att så är fallet framgår av 
upprättad kontrollbalansräkning, som uppvisar ett underskott på 300 kronor och 33 
öre. Enligt stiftelsens stadgar ska beslut om upplösning av stiftelsen godkännas av 
stiftarna. Beslut om likvidation fattas av tingsrätten. 

 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
1. Jämtlands län landsting godkänner att Stiftelsen Festspelen i Östersund upplöses 
genom likvidation. 
 
2. Beslutet gäller under förutsättning att övriga stiftare fattar motsvarande beslut. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt landstingssstyrelsens  förslag. 
 
 
§ 54 
 
Kulturprogram för Jämtlands län (Jll 423/2001) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Efter beslut hos kommunförbundet och landstingsfullmäktige har representanter för 
länets kommuner och länsutvecklingsutskottet arbetat fram ett förslag till kultur-
program för Jämtlands län. Förslaget är omarbetat utifrån de yttranden som lämnades 
över det remissförslag som utsändes hösten 2001.  
 
Länsutvecklingsutskottet har överlämnat förslaget till landstingsstyrelsen. 
Inriktningen är att landstinget och länets kommuner ska ställa sig bakom förslaget till 
kulturprogram. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Förslag till kulturprogram för Jämtlands län fastställs. 
 
YRKANDEN 
 
Stefan Fax (s) och Bertil Eriksson (m) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner förslaget 
antaget.  
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Förslag till kulturprogram för Jämtlands län fastställs. 
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§ 55 
 
Översyn av landstingets politiska organisation - etapp 1 (Jll 626/2000) 

ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Landstingsfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 10 oktober 2001, § 141, 
att uppdra till en parlamentarisk kommitté med företrädare för samtliga partier i 
fullmäktige att genomföra en översyn av landstingets politiska organisation inför den 
mandatperiod som börjar 2003. 
 
Kommittén har överlämnat en rapport med förslag till förändrad politisk organisation 
inom landstinget, ”Översyn av landstingets politiska organisation - etapp 1”. 
 
Kommittén föreslår i sin rapport 
 
1. Landstingets politiska organisation ska fr o m den 1 januari 2003 omfatta 
 

?? Landstingsfullmäktige med 55 ledamöter 
?? 5 permanenta beredningar och särskilda beredningar enligt kommitténs förslag 
?? Landstingsstyrelse tillika hälso- och sjukvårdsnämnd, tandvårdsnämnd och 

utbildningsnämnd med 15 ledamöter och 15 ersättare 
?? Personalpolitisk delegation inom styrelsen med 3 ledamöter och 3 ersättare 
?? Patientnämnd med 5 ledamöter och 5 ersättare 
?? 6 revisorer och 6 ersättare 

 
2. Nuvarande utskott upphör fr o m den 1 januari 2003 
 
3. Fortsatt uppdrag till kommittén för översyn av landstingets poltiska organisation   
att 

?? Utforma förslag till arvodesbestämmelser för förtroendevalda inom landstinget 
?? Utforma förslag till arbetsordning för landstingsfullmäktige  
?? Utforma förslag till reglementen för landstingsstyrelsen m fl politiska organ 
?? Utforma förslag till delegationsbestämmelser för den politiska organisationen 
?? Ansvara för och förbereda introduktion och utbildning av den nya 

fullmäktigeförsamlingen 
 
 4. Uppdrag till landstingsstyrelsen att anpassa förvaltningen till kommitténs förslag. 
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 5. Avvakta folkhögskoleutredningens förslag beträffande styrelsefrågan. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Kommitténs förslag godkänns med av styrelsen antagna yrkanden. 
 
YRKANDE 
 
Thomas Hägg (s) yrkar att ärendet skall återremitteras för att 
- se över antalet ledamöter i styrelsen 
- se över antalet beredningar med tanke på organisationen av Regionförbund  
     Jämtland 
- få en gemensam bild av den politiska organisationen och arvodesbestämmelserna 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner detta antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ärendet återremitteras. 
 
 
§ 56 
 
Motion från Berit Johansson (c) om hur landstinget tillmötesgår anhörigvårdarna i 
länet  (Jll 342/2000)       
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
I en motion från Berit Johansson (c) föreslås att landstinget aktivt tar del av arbetet i 
att utveckla anhörigvården i Jämtland. 
 
Som framgår av motionen utförs 2/3 av all omvårdnad för personer över 65 år av 
anhöriga i hemmet. Dessa personer behöver ha stöd och hjälp av ett kunnigt 
vårdteam samt någon att vända sig till dygnet runt för att känna sig trygga i sin roll 
som anhörigvårdare. Fr o m 1999 pågår ett riksomfattande projekt ”Anhörig 300” i 
kommunerna, tillsammans med kyrkan och frivilligorganisationer, vars syfte är att 
synliggöra anhörigvårdarnas situation samt utveckla metoder för hur dessa vill ha sitt 
stöd utformat. 
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I motionen framgår att landstinget som en lärande, kompetent specialistorganisation 
spelar en viktig roll i det stödjande arbetet. Motionären anser att landstingets 
deltagande i anhörigprojektet bör utvecklas genom aktivt deltagande från både 
länssjukvård och primärvård. 
 
Anhörigvårdare kan man vara till personer i alla åldrar, från spädbarn till gammal. 
Inom länssjukvården har det under flera år successivt tillsatts speciella sjuk-
skötersketjänster i syfte att öka tillgängligheten och att vara extra stöd och bollplank 
för patienter och anhöriga både under och efter sjukhusvistelsen. Det finns idag t ex 
hjärtsvikt-, hjärtinfarkt-, stroke-, diabetes-, njur-, bröst-, stomi-, pacemaker-, allergi-, 
cytostatika-, syrgas-, prostata- och kärlsjuksköterska samt uroterapeuter som har ett 
stort kontaktnät med patienter och närstående. Inom psykiatrin finns dessutom 
anhöriggrupper som utgör ett stöd till varandra för vissa patientgrupper. 
 
När det gäller primärvården så fungerar personalen idag som en lots till olika 
instanser för anhörigvårdarna. Även primärvården har på vissa håll diabetes-
sjuksköterskor som fungerar som stöd till patienter och närstående. Det finns 
anledning att påminna om att ansvaret för anhörigvård med tillhörande resurser 
överfördes till kommunerna genom Ädel-reformen. 
 
De psykosociala enheterna inom primärvården finns också tillhands för 
anhörigvårdarna. 
 
Landstinget har genom primärvårdens vårdstrateg och länssjukvårdens omvårdnads-
utvecklare inlett ett samarbete med Östersunds kommun och Consensus i projektet 
Anhörig 300 där vi tillsammans ser över hur vi på olika sätt kan förbättra för 
anhörigvårdarna i länet. Planer finns på ett gemensamt seminarium under hösten 
2002 för att synliggöra möjligheterna för stöd till anhöriga. 
 
I den nationella handlingsplanen för Jämtlands län anges att ”anhöriga ska få ökad 
utbildning och information så att de känner trygghet i sin roll som anhörigvårdare, 
eller stöd till anhörig vid vård i livets slutskede”. 
 
Landstingets roll i arbetet med att stödja anhöriga i vården är i första hand kompe-
tensutveckling och information. De konkreta insatserna kommer successivt att 
preciseras i arbetet med att genomföra den nationella handlingsplanen i länet. 
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LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Motionen anses besvarad med hänvisning till arbetet med den nationella 
handlingsplanen för hälso- och sjukvård i länet. 
 
YRKANDE 
 
Maidie Wiklund (s) och Christer Åkerlind (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens 
förslag. 
 
Berit Johansson yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och finner detta 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens  förslag. 
 
 
§ 57 
 
Länsutvecklingsutskottet: Val av ledamot för tiden t o m 2002-12-31 för 
Roger Nääs (s) vilken avlidit     
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ledamot 
Alf Astner (s), Östra Fågelvägen 4, 842 33 Sveg 
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§ 58 
 
Landstingsstyrelsen: Val av ersättare för tiden t o m 2002-12-31 för Roger 
Nääs (s) vilken avlidit      
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ersättare 
Alf Astner (s), Östra Fågelvägen 4, 842 33 Sveg 
 
 
§ 59 
 
Sparbanksstiftelsen i Jämtlands län: Val av 4 huvudmän för perioden från 
ordinarie bolagsstämma 2002 t o m ordinarie bolagsstämma 2005  
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Huvudmän 
Lollo Ljuslin (s), Tullus 2900, 830 44 Nälden 
Majlis Eriksson-Holm (s), Björnbergsgatan 3, 842 31 Sveg 
Sture Björch (c), Böle 1740, 830 30 Lit 
Karl-Göran Eriksson (kd), Bronshängevägen 30, 831 61 Östersund 
 
 
§ 60 
 
Avrapportering från ungdomstinget till landstingsfullmäktige för beslut 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Ordföranden och sekreteraren i ungdomstinget (som pågår parallellt med 
landstingsfullmäktige) redogör för vad som diskuterats vid ungdomstinget. 
 
Gunnar Pettersson (s) yrkar: 
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”Uppdrag till demokrati-  och organisationsutskottet att till fullmäktige i 
oktober utreda inträttandet av och formerna för ett ungdomsråd. Rådet  bör 
vara ett länsövergripande organ för att diskutera ungdomsperspektiv på 
landstingets verksamhet.” 
 
Gusten Rolandsson (kd) yrkar: 
 
”Uppdrag till demokrati- och organisationsutskottet att arbeta vidare med de 
beslut som ungdomstinget tagit. Utskottet skall därvid tillse att lämpliga 
åtgärder vidtages.” 
 
Maidie Wiklund, Thomas Andersson och Bertil Eriksson yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Gunnar Pettersson yrkande och finner 
yrkandet antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Gusten Rolandssons yrkande och finner 
yrkandet antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Uppdrag till demokrati-  och organisationsutskottet att till fullmäktige i 
oktober utreda inträttandet av och formerna för ett ungdomsråd. Rådet  bör 
vara ett länsövergripande organ för att diskutera ungdomsperspektiv på 
landstingets verksamhet. 
 
2. Uppdrag till demokrati- och organisationsutskottet att arbeta vidare med de 
beslut som ungdomstinget tagit. Utskottet skall därvid tillse att lämpliga 
åtgärder vidtages. 
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